

DOCUMENT S/6300

Letter dated 23 April 1965 from the Chairman of the Special Committee on the Situation with regard to the Implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples addressed to the President of the Security Council

[Original text: French]
[23 April 1965]

I have the honour to transmit to you herewith the text of a resolution on Southern Rhodesia which was adopted by the Special Committee on the Situation with regard to the Implementation of the Declaration on the Granting of Independence to Colonial Countries and Peoples at its 328th meeting, on 22 April 1965.

In operative paragraph 10 of the resolution the Special Committee "Draws the immediate attention of the Security Council to the grave situation prevailing in Southern Rhodesia and, in particular, to the serious implications of the elections announced to take place on 7 May 1965 under a constitution which has been rejected by the majority of the people of Southern Rhodesia and the abrogation of which has repeatedly been called for by the Special Committee and the General Assembly since 1962".

At the same meeting the Special Committee decided to transmit to the Security Council the records of its debates on this question. These records appear in documents A/AC.109/SR.320-328.

In transmitting the resolution to you I should also like to draw your attention to resolution 1889 (XVIII), in which the General Assembly recognized that the explosive situation existing in Southern Rhodesia constitutes a threat to international peace and security.

In drawing the Council's attention to the situation in Southern Rhodesia, the Special Committee is confident that, in view of the persistent refusal of the United Kingdom Government to implement the General Assembly's resolutions on Southern Rhodesia, the Security Council in its wisdom will take the appropriate measures for the establishment in Southern Rhodesia of the conditions necessary to ensure the security of the people of the Territory and respect for their rights.

(Signed) Sori COULIBALY
Chairman of the Special Committee
on the Situation with regard to the Implementation
of the Declaration on the Granting of Independence
to Colonial Countries and Peoples

[For the text of the resolution, see Official Records of the General Assembly, Twentieth Session, Annexes, addendum to agenda item 23, document A/6000/Rev.1, Chap. III, para. 292.]

Lettre, en date du 23 avril 1965, adressée au Président du Conseil de sécurité par le Président du Comité spécial chargé d'étudier la situation en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux

[Texte original en français]
[23 avril, 1965]

J'ai l'honneur de vous transmettre ci-joint le texte d'une résolution sur la Rhodésie du Sud qui a été adoptée par le Comité spécial chargé d'étudier la situation en ce qui concerne l'application de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance aux pays et aux peuples coloniaux lors de sa 328^e séance, le 22 avril 1965.

Le Comité spécial, au paragraphe 10 de cette résolution, « appelle d'urgence l'attention du Conseil de sécurité sur la situation grave qui existe en Rhodésie du Sud et, en particulier, sur les suites sérieuses qu'auraient les élections qui doivent avoir lieu le 7 mai 1965 selon une Constitution qui a été rejetée par la majorité de la population de la Rhodésie du Sud et dont l'abrogation a été demandée à maintes reprises par le Comité spécial et l'Assemblée générale depuis 1962 ».

Le Comité spécial a décidé lors de cette même séance de transmettre au Conseil de sécurité les comptes rendus de ses débats sur cette question. Ces documents figurent sous la cote A/AC.109/SR.320 à 328.

En vous adressant la présente résolution, je voudrais également attirer votre attention sur la résolution 1889 (XVIII) par laquelle l'Assemblée générale a considéré que la situation explosive qui règne en Rhodésie constitue une menace à la paix et à la sécurité internationales.

En attirant l'attention du Conseil sur la situation en Rhodésie du Sud, le Comité spécial pense qu'en raison du refus persistant du Gouvernement du Royaume-Uni d'appliquer les résolutions de l'Assemblée générale relatives à la Rhodésie du Sud, le Conseil de sécurité dans sa sagesse prendra les mesures appropriées pour que soient établies en Rhodésie du Sud les conditions indispensables à la sécurité et au respect des droits du peuple de ce territoire.

Le Président du Comité spécial chargé d'étudier
la situation en ce qui concerne l'application
de la Déclaration sur l'octroi de l'indépendance
aux pays et aux peuples coloniaux,
(Signé) Sori COULIBALY

[Pour le texte de la résolution, voir Documents officiels de l'Assemblée générale, vingtième session, Annexes, additif au point 23 de l'ordre du jour, document A/6000/Rev.1, chap. III, par. 292.]